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HARRASTUSTYÖRYHMÄN KOKOUS 2/2025 

 
Aika:  6.4.2025 klo: noin 9:00-11:00  
 

Paikka: Lähikokous Palotaruksella ja etänä Teams-kokous  
 
 Kutsuttu:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Läsnäolo-oikeus: 
 
 
 
 
 
 
Esityslista: 
 

1. Kokouksen avaus ja kokoukseen osallistujat 
 
Päätös: Harrastustyöryhmän puheenjohtaja Marika Metsä-Tokila avasi kokouksen ja kävi läpi 
kokoukseen osallistujat. 

 
 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Esittelijä Niko Ara käy läpi edellisen kokouksen pöytäkirjan. 
 
Päätös: Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
 
 
 

Nimi Tehtävä Läsnä 

Marika Metsä-Tokila Harrastustyöryhmän puheenjohtaja x 

Matti Lehtonen Jäsen VPJ x 

Irja Viinikainen Jäsen x 

Tapio Tuohiniemi Jäsen  

Sirpa Reijonsaari Jäsen x 

Laura Pessa  Jäsen x 

Joonas Nieminen  Jäsen x 

Erkki Lehtonen Jäsen x 

Kirsi Peltonen Jäsen x 
Juho-Jussi Heinäaho Jäsen x 
Robin Hartman Jäsen x 

Niko Ara Esittelijä SPEK x 

Nimi Tehtävä Läsnä 

Kai Vainio Palokuntatoimikunnan puheenjohtaja  

Marko Pousi Palokuntatoimikunnan 
varapuheenjohtaja 

 



3. Asialistan hyväksyminen 
 
Päätös: Hyväksytään asialista 
 
 
 

4. Palokuntaveteraanien puheenvuoro 
Osallistuja(t) varmistumatta 
 
Päätös: Kontaktoinnista huolimatta emme saaneet veteraania mukaan linjoille. 
Harrastustyöryhmän jäsenet kontaktoi vielä omia yhteyksiään. Erkki Lehtonen nosti esiin, että 
kun keskustelufoorumit ovat tulossa, niin seuraavaan Harrastustyöryhmän kokoukseen 
kutsuttavan veteraanin kanssa voidaan keskustella foorumista nousevia aiheita. Matti 
Lehtonen nosti Kari Leinon nimen esiin. Kirsi ottaa häneen yhteyttä. Sirpa kysyy Hillevi Kiemaa 
myös osallistujaksi. Käydään tarvittavaa keskustelu WhatsApp ryhmässä tässä kokousten 
välissä. 
 
 

5. Valtakunnallinen kilpailutyöryhmä 
Kilpailutyöryhmän vahvistaminen viivästyi ja palokuntatoimikunta käsittelee asian 6.4. 
kokouksessaan. Esittelijä on tässä välissä ollut yhteydessä kaikkiin hakijoihin ja selittänyt 
tilanteen ja aikataulun. 
 
Päätös: Merkitään tiedoksi ja lisätään heidän kokouksensa pöytäkirjasta ote liitteeksi. Heti 
kun Palokuntatoimikunta on vahvistanut kilpailutyöryhmän kokoonpanon, voivat Robin ja 
Laura olla myös yhteydessä kilpailutyöryhmän jäseniin. Lisäksi voisi olla yhteydessä tämän 
vuoden Palokuntanuorten SM-kisojen kilpailujohtajaan, että olisiko jotain roolia jo tarjolla 
tulevissa kisoissa halukkaille Kilpailutyöryhmän jäsenille.  
 
Kilpailutyöryhmä tulee huomioida jatkossa myös Palokuntanuorten kisojen säännöissä. 
 
 

6. Palokuntatoimikunnan toimeksianto 
Ote Palokuntatoimikunnan kokouksen 1/2025 pöytäkirjasta: 
” Annettiin harrastustyöryhmälle tehtäväksi valmistella kokonaisvaltainen esitys vuosittain 
huomioitavista toimijoista, huomionosoituksista, valintakriteereistä ja 
palkitsemisajankohdista. Esitys tulee tehdä vuoden 2025 aikana.” 
 
Ote edellisestä pöytäkirjasta: 
 
”Päätös: Puheenjohtaja on kysynyt kentältä ideoita huomioitavista tahoista. Palokuntanaisten 
verkosto kokoontuu toukokuussa ja siellä keskustellaan myös aiheesta. 
 
Kriteereistä on noussut esiin etenkin HAKA:n käyttö. Toimikuntauudistuksesta on myös 
kerinyt kulumaan jo useamman vuoden, joten huomioitavissa tahoissa on huomioitava myös 
tämä, että huomioidaanko jatkossa esim. osastoja, vai toimintoja.  
 
Puheenjohtaja esitti, että valitaan Harrastustyöryhmästä henkilöitä miettimään osa-alueittain 
huomioitavia tahoja. 
 
Robin toi esiin jo aikaisemman esityksensä ”palokuntatoiminnan Oscar-gaalasta” eli 
palkitseminen ei tarvitse olla rahallista, vaan toisenlainenkin huomioiminenkin riittää. 
Toiminnoista on hakemuksissa puhuttava. Innovaatioita, joita on syntynyt palokunnissa, voisi 



olla myös yksi huomioitava taho.  
 
Sirpa toi esiin, että myös jos palokunnassa on otettu jo muualla hyväksi todettu toiminto, joka 
tuo lisäarvoa palokunnalle, voisi olla myös huomioitava asia. Käyttöön otetun toiminnon 
vaikuttavuuden arviointi otettava huomioon. 
 
Special Rescue toiminnalla on nyt nostetta, mutta asia ei ole uusi. Irja nosti esiin, että heidän 
palokunnassa on ollut jo noin 20 vuotta sitten vastaavanlaista toimintaa. 
 
Joonas toi esiin heidän palokunnan esimerkin, jossa palokunnan naiset ovat alkaneet 
pitämään palokuntakerhoa, jossa nuorten vanhemmat on mukana aktiivisesti. 
 
Puheenjohtaja antoi Harrastustyöryhmän jäsenille tehtäväksi laittaa ryhmän WhatsAppiin 
ehdotuksia tähän aiheeseen liittyen maaliskuun loppuun mennessä. Palkittavista tahoista 
muodostetaan yhteinen dokumentti, jossa voidaan pisteytystä ja arviointikriteereitä myös 
miettiä. 
 
Irja toi esiin, että heidän alueelleen on perustettu lyhyen ajan sisään kaksi naisosastoa.” 
 
 
Päätös: Jatketaan tarvittavaa keskustelua aiheesta. Esittelijä voisi luoda yhteisen alustan, 
jonne Harrastustyöryhmän jäsenet voisivat hahmotella palkittavia/huomioitavia tahoja 
kriteereineen. Päätetään pitää tämä aihe Harrastustyöryhmän kokouksen asialistoilla siihen 
asti, kunnes esitys Palokuntatoimikunnalle on valmis vuoden 2025 aikana. 
Palokuntanaisten verkoston kokous siirtynyt toukokuulta elokuulle. 
Puheenjohtaja velvoitti kaikkia Harrastustyöryhmän jäseniä antamaan omat mielipiteensä ja 
ehdotuksensa yhteiselle alustalle, jonka esittelijä luo Harrastustyöryhmän jäsenillä. 
Alustalla tulisi määritellä palkittavat tahot. Miten taho palkitaan. Ja mitkä ovat kriteerit 
palkinnolle. Kriteereissä huomioitava tasapuolisuus, aktiivisuus, HAKAn käyttö, muut 
palokunnille luotujen työkalujen hyödyntäminen. Toiminnan/toiminnon uudelleen 
aktivoituminen voisi olla myös yksi kriteeri. Palkitsemisen lisäksi voidaan huomioida myös 
kunniamaininnat ”uutena” palkitsemisen muotona. Pelastusliitot tulee sitouttaa 
markkinointiin. 
Palkittavia tahoja valittaessa tulee huomioida myös mahdolliset vastaavat pelastusliittojen 
valitut henkilöt. 
Esittelijä laittaa pelastusliittoihin kyselyä, että mitä tahoja pelastusliitot jo huomioivat ja että 
onko mahdollista saada valintakriteerejä nähtäville. 
 
 

7. SPEKin kysely palokuntaleirien henkisestä turvallisuudesta ja toimivista käytänteistä 
SPEKin palokuntapalvelut on luomassa leirikouluttajille ja muille leirien toimihenkilöille 
Turvallisesti palokuntaleireillä -verkkokoulutusta. 
Kysely kartoittaa: 
- leirien toimivia käytänteitä henkisen turvallisuuden takaamiseksi 
- mahdollisia haasteita, joita nuoret ja aikuiset leireillä ovat kohdanneet henkiseen 

turvallisuuteen liittyen.  
Kyselyt sulkeutuvat sunnuntaina 30.3.! 
Kyselyitä on kaksi: 
- Tästä pääset vastaamaan palokuntanuorten leireillä kouluttajana/toimihenkilöinä 

toimineille suunnattuun kyselyyn: https://link.webropol.com/…/palokuntaleirien-
henkinen… 

- Tässä linkki palokuntaleireille osallistuneille nuorille suunnattuun kyselyyn: 
https://link.webropol.com/…/palokuntaleirien-henkinen… 

https://link.webropol.com/s/palokuntaleirien-henkinen-turvallisuus-aikuiset?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0CKO-mRo62Vz0rDjcGtLE6qJKrNzEoLsr66Z7XAtEZEgtlGNaA28OHdKk_aem_NI0Xd1JZmHZ9GSOwA6A_fg
https://link.webropol.com/s/palokuntaleirien-henkinen-turvallisuus-aikuiset?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0CKO-mRo62Vz0rDjcGtLE6qJKrNzEoLsr66Z7XAtEZEgtlGNaA28OHdKk_aem_NI0Xd1JZmHZ9GSOwA6A_fg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Flink.webropol.com%2Fs%2Fpalokuntaleirien-henkinen-turvallisuus-nuoret%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0KvlWRLAbQ4oAPHrH7eG2BaKiBjm1QAB-7SILkP45Sv8mTsygfm-n93D8_aem_aP6gkUB-J09M_2tSivxrSA&h=AT2RUW6Vg5MnodjGcYe0d4Y9phRdaonp97B283Dfhke_NJrAg9YpDAKnBBLoslFsLVLCwte7eIHZvuJGfcAiqE3WHAwQ12AtEfKo9LGG4awQJ8CgpddrW1qXnqOB7TDDxcbg0seZO2xnQA&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1sgD1crzZnPfIA-ojS68uXLnN32PmEmfp2ydheCiTGzA-qdWsoAZVjV2oLQa7xcKlkbpeeJT3I2M8fwWEM8gL_qdJfOSvHo9D8ISJbNg_o6KiThcnw9DyZniC7tb3IWGSwUHBT2U7QBmjXpteq52R9fWQvM9gREGs1yugsfOyUGnu0TKxlg0Qd_B4YeP02tckvl-iZgBwxCn9FD5Kibva6EA


 
Etenkin nuorten vastauksissa on tullut huolestuttavaa tietoa ainakin joillakin leireillä 
esiintyvästä alkoholin käytöstä aikuisilla, esim. leirin turvallisuuspäällikkö on ollut nuorten 
nähtävillä humalassa. 
 
Päätös: Esittelijä näyttää saatuja vastauksia tämän aiheen ympäriltä. Käytiin tarvittavaa 
keskustelua aiheesta. Kommenteissa nousi esiin, että aina palautteista ei ole havaittavissa 
onko palaute annettu esimerkiksi viime kesän leiristä, vai kauempaa historiasta. 
esittelijä pitää Pelastusliitoille ajankohtais-teamssin vielä huhtikuun aikana ja joko Niko tai 
Outi Kamunen nostaa asian esiin kyseisessä palaverissa. 
 
Käydyssä keskustelussa nousi esiin, että alkoholin käyttö leireillä on historiassa ollut 
laajempikin haaste, mutta toiminta on siistiytynyt huomattavasti viime leireillä. Asiaa ei 
kuitenkaan pidä vähätellä ja saatu palaute on otettava huomioon ja asiasta keskusteltava. 
 
Aihe oli esillä myös Lapin- ja Pohjois-Suomen opintopäivillä. Heidän alueillansa on ollut jo 
pitkään nollatoleranssi alkoholin suhteen. Asiassa on huomioitava niin nuorten turvallisuus, 
kuin leiritoiminnan imago. Eldis22-leireillä leirin turvaorganisaatio oli joutunut puuttumaan 
aikuisten alkoholin käyttöön joka ilta.  
 
Sirpa nosti esiin myös nuorten vaarallisiin leikkeihin puuttumisiin leireillä. Esimerkiksi liiallinen 
veden juonti voi johtaa sairaalareissuun.  
 
Alkoholi nousee keskusteluissa herkästi esiin, mutta on myös muita aiheita, jotka vaativat 
huomiota, esimerkiksi leireille nuorten mukana tulleet asiaankuulumattomat puukot yms. 
teräaseet, jotka eivät kuulu suoraan palokuntatoimintaan. 
 
 

8. Seuraavan kokouksen ajankohta 
Erkki Lehtonen nosti esiin, että onko tarvetta kokoontua palokuntanuorten SM.kisojen 
suhteen. Sovittiin, että käsitellään kisarata ja tietokilpailukysymykset WhatsApilla. 
 
Sovittiin seuraavan kokouksen ajankohdaksi 22.5. 18.00–19.30. 
 

9. Muut esille tulevat asiat 

• Palokuntatoimikunnan toimeksianto työryhmien toimintaohjeen päivittämisestä. Esittelijä 
näytti Palvelutyöryhmän esitykset ja välitti ne Harrastustyöryhmän jäsenille.  
Puheenjohtaja antoi ”kotiläksyksi” pohtia Harrastustyöryhmän toimintaohjeen 
päivittämistä. 
Käytiin aktiivista keskustelua etenkin toimikausista työryhmän jäsenille, 
asiantuntijuudesta ja valinnasta Harrastustyöryhmän jäseneksi. 
Esittelijä laittaa Harrastustyöryhmän nykyisen toimintaohjeen kommentoitavaksi 
Harrastustyöryhmän jäsenille. Kommentit hyvä saada kaksi viikkoa ennen seuraavaa 
Harrastustyöryhmän kokousta, jotta esittelijä kerkeää tekemään esitysluonnoksen 
seuraavaan kokoukseen. 

• Juho-Jussi nosti esiin, että Harrastustyöryhmän jäsenet voi vielä käydä kommentoimassa 
nuorten kurssimateriaalien sisältöjä. Juuso Virta (SPEK) jakaa vielä materiaalit uudelleen 
Harrastustyöryhmän jäsenille. Tähänastinen uudistustyö on saanut kiitosta ja tuntuu 
vastaavan kentän toiveisiin. 
 
 

10. Kokouksen päättäminen 



 
Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen 10.39. 


